
 

 

Media Release 
 

WSCC Introduces Safety Outreach Representatives 
 

Yellowknife, NT (June 2, 2023) – The Workers’ Safety and Compensation Commission’s (WSCC) 
is proud to introduce the Safety Outreach Representatives, part of ongoing efforts to support 
employers in creating safer workplaces.  

Through reallocating existing positions, these three WSCC employees (two in Northwest Territories, 
one in Nunavut) will help employers to better understand and meet their occupational health and 
safety (OHS) legislative responsibilities. They can provide support with: 

• The development of workplace OHS programs; 

• Technical expertise to identify best practices to reduce workplace incidents; and 

• Educational resources to improve OHS outcomes in the workplace. 

Safety Outreach Representatives are offering support to pre-identified employers, who are under no 
obligation to accept this help. Employers looking to improve safety in their workplace don’t have to 
wait for a call; they can receive help from Safety Outreach Representatives by contacting the WSCC.   

“I am proud of the work the WSCC is doing to improve workplace safety in the Northwest Territories 
and Nunavut. The introduction of this new service will benefit both employers and workers. The 
Safety Outreach Representatives are an additional step toward fulfilling our vision of eliminating 
workplace diseases and injuries,” said Harmeet Jagpal, WSCC’s Acting President & CEO. 
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Communiqué 
 

La CSTIT présente les représentants de la sensibilisation à la sécurité 
 

Yellowknife, TNO (2 juin 2023) – La Commission de la sécurité au travail et de l’indemnisation des 
travailleurs (CSTIT) est fière de présenter ses représentants de la sensibilisation à la sécurité dans 
le cadre de ses efforts continus pour aider les employeurs à sécuriser leurs lieux de travail.  

Ces trois employés de la CSTIT (deux aux Territoires du Nord-Ouest et un au Nunavut), dont les 
postes existants ont été réassignés, aideront les employeurs à mieux comprendre leurs 
responsabilités prévues par la loi en matière de santé et de sécurité au travail (SST), et à mieux s’en 
acquitter. Ils pourront : 

• vous aider à élaborer des programmes de SST; 

• vous offrir leur expertise dans l’identification des meilleures pratiques pour réduire le nombre 
d’incidents dans votre lieu de travail; 

• vous fournir des ressources éducatives pour améliorer les résultats en matière de SST dans 
votre lieu de travail. 

Les représentants de la sensibilisation à la sécurité offrent leur soutien à des employeurs 
préalablement identifiés et ces derniers n’ont aucune obligation de l’accepter. Par contre, les 
employeurs qui souhaitent améliorer la sécurité dans leur lieu de travail n’ont pas besoin d’attendre 
notre appel; ils peuvent recevoir l’aide des représentants en communiquant avec la CSTIT.  

« Je suis fier du travail de la CSTIT pour l’amélioration de la sécurité au travail aux Territoires du 
Nord-Ouest et au Nunavut. L’introduction de ce nouveau service sera bénéfique à la fois aux 
employeurs et aux travailleurs. Les représentants de la sensibilisation à la sécurité sont un pas de 
plus vers l’élimination des maladies et des blessures en milieu de travail », a annoncé 
Harmeet Jagpal, président-directeur général de la CSTIT par intérim.  
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ᐱᕙᓪᓕᐊᔪᑦ ᓴᖅᑭᑎᑕᐅᔪᑦ 
 

ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᖅᑎᓄᑦ ᐊᑦᑕᓇᖅᑐᓂᒃ ᐊᒻᒪ ᓇᓪᓕᐅᒃᑯᒫᓂᒃ ᖃᐅᔨᓴᖅᑏᑦ  

ᖃᐅᔨᑎᑦᑎᔪᑦ ᑭᑑᓂᖏᓐᓄᑦ ᐊᑦᑕᓇᔾᔭᐃᖅᓯᓂᕐᒧᑦ ᖃᐅᔨᒋᐊᖃᑦᑕᖅᑐᑦ 
 

ᔭᓗᓇᐃ, ᓄᓇᑦᓯᐊᖅ (ᔫᓂ 2, 2023) – ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᖅᑎᓄᑦ ᐊᑦᑕᓇᖅᑐᓂᒃ ᐊᒻᒪ ᓇᓪᓕᐅᒃᑯᒫᓂᒃ ᖃᐅᔨᓴᖅᑏᑦ ᖁᕕᐊᓱᒃᑐᑦ 

ᖃᐅᔨᑎᑦᑎᓂᖓᓐᓂᒃ ᐊᑦᑕᓇᔾᔭᐃᖅᓯᓂᕐᒧᑦ ᖃᐅᔨᒋᐊᖃᑦᑕᖅᑐᓂᑦ, ᐃᓚᒋᔭᐅᔪᑦ ᐃᑲᔪᐃᖏᓐᓇᕐᓂᕆᔭᑉᑎᖕᓂᑦ 

ᐃᖅᖃᓇᐃᔭᖅᑎᑦᑎᔨᓂᒃ ᐊᑦᑕᓇᖅᑐᖃᙱᑦᑎᑦᑎᓂᕐᒥᒃ ᐃᖅᖃᓇᐃᔭᕐᕕᖕᓂᑦ.  

ᐊᓯᐊᓄᐊᖅᑎᖅᑕᐅᓂᖏᑦᑎᒍᑦ ᑕᐃᒪᐅᔪᑦ ᐃᖅᖃᓇᐅᔮᓄᑦ ᐃᓂᐅᔪᑦ, ᐱᖓᓱᐃᑦ ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᖅᑎᓄᑦ ᐊᑦᑕᓇᖅᑐᓂᒃ ᐊᒻᒪ 

ᓇᓪᓕᐅᒃᑯᒫᓂᒃ ᖃᐅᔨᓴᖅᑏᑦ ᐃᖅᖃᓇᐃᔭᖅᑎᖏᑦ (ᒪᕐᕉᒃ ᓄᓇᑦᓯᐊᕐᒥᑦ, ᐊᑕᐅᓯᖅ ᓄᓇᕗᒻᒥᑦ) ᐃᑲᔪᕐᓂᐊᖅᑐᑦ 

ᐃᖅᖃᓇᐃᔭᖅᑎᑦᑎᔨᓂᒃ ᑐᑭᓯᐊᓂᖅᓴᐅᓂᐊᕐᓗᒋᑦ ᐊᒻᒪᓗ ᑎᑭᐅᑎᓗᒋᑦ ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᕐᕕᖕᒥᑦ ᐋᓐᓂᐊᖃᖅᑕᐃᓕᒪᓂᖅ ᐊᒻᒪᓗ 

ᐊᑦᑕᓇᔾᔭᐃᖅᓯᒪᓂᕐᒧᑦ (OHS) ᐱᔭᒃᓴᐅᑎᒋᔭᖏᑦ. ᐃᑲᔪᖅᑐᐃᔪᓐᓇᖅᑐᑦ ᒪᐅᓇ: 

• ᐱᕙᓪᓕᐊᔭᐅᓂᖏᑦ ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᕐᕕᖕᒥᑦ ᐋᓐᓂᐊᖃᖅᑕᐃᓕᒪᓂᖅ ᐊᒻᒪᓗ ᐊᑦᑕᓇᔾᔭᐃᖅᓯᒪᓂᕐᒧᑦ ᑐᕌᖓᔪᑦ; 

• ᐱᓕᕆᐊᕐᒥᑦ ᖃᐅᔨᒪᓂᖃᖅᑐᑦ ᖃᐅᔨᓂᐊᕐᓗᑎᒃ ᐱᐅᓛᒃᑯᑦ ᐊᑐᖅᑕᐅᖃᑦᑕᖅᑐᓂᒃ ᒥᒃᖠᒋᐊᖅᓯᓂᐊᕐᓗᓂ 

ᐱᓕᕆᕝᕕᖕᒥᑦ ᖃᓄᐃᓕᓂᐅᖃᑦᑕᖅᑐᓂᒃ; ᐊᒻᒪᓗ 

• ᐃᓕᓐᓂᐊᖅᑎᑦᑎᓂᕐᒧᑦ ᐊᑐᖅᑕᐅᖃᑦᑕᖅᑐᑦ ᐱᐅᓯᒋᐊᖅᓯᓂᕐᒥᒃ ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᕐᕕᖕᒥᑦ ᐋᓐᓂᐊᖃᖅᑕᐃᓕᒪᓂᕐᒥᑦ 

ᐊᒻᒪᓗ ᐊᑦᑕᓇᔾᔭᐃᖅᓯᒪᓂᕐᒧᑦ ᖃᓄᐃᖓᓂᐅᔪᑦ ᐱᓕᕆᕝᕕᖕᒥᑦ. 

ᐊᑦᑕᓇᔾᔭᐃᖅᓯᓂᕐᒧᑦ ᖃᐅᔨᒋᐊᖃᑦᑕᖅᑐᑦ ᐃᑲᔪᕐᓂᐊᖅᑐᑦ ᖃᐅᔨᔭᐅᕌᓂᒃᓯᒪᔪᑦ ᐃᖅᖃᓇᐃᔭᖅᑎᑦᑎᔨᓂᒃ, 

ᐱᔭᕆᐊᖃᖅᑎᑕᐅᖏᖦᖢᑎᒃ ᐱᔭᕆᐊᖃᕐᓂᖏᓐᓂᒃ ᐃᑲᔪᖅᑐᒥᒃ. ᐃᖅᖃᓇᐃᔭᖅᑎᑦᑎᔩᑦ ᐱᐅᓯᒋᐊᖅᓯᔪᒪᔪᑦ 

ᐊᑦᑕᓇᔾᔭᐃᖅᓯᒪᓂᕐᒧᑦ ᐃᖅᖃᓇᐃᔭᕐᕕᖏᓐᓂᑦ ᐅᑕᖅᕿᔭᕆᐊᖃᙱᑦᑐᑦ ᐅᖃᓗᒡᕕᐅᓂᐊᕐᓗᑎᒃ; ᐃᑲᔪᖅᑕᐅᔪᖕᓇᖅᑐᑦ 

ᐊᑦᑕᓇᔾᔭᐃᖅᓯᓂᕐᒧᑦ ᖃᐅᔨᒋᐊᖃᑦᑕᖅᑐᓄᑦ ᖃᐅᔨᑎᓪᓗᒋᑦ ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᖅᑎᓄᑦ ᐊᑦᑕᓇᖅᑐᓂᒃ ᐊᒻᒪ ᓇᓪᓕᐅᒃᑯᒫᓂᒃ 

ᖃᐅᔨᓴᖅᑏᑦ.   

“ᖁᕕᐊᒋᔭᒃᑲᑦ ᐱᓕᕆᐊᕆᔭᖏᑦ ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᖅᑎᓄᑦ ᐊᑦᑕᓇᖅᑐᓂᒃ ᐊᒻᒪ ᓇᓪᓕᐅᒃᑯᒫᓂᒃ ᖃᐅᔨᓴᖅᑏᑦ ᐱᐅᓯᒋᐊᖅᓯᓂᕐᒧᑦ 

ᐃᖅᖃᓇᐃᔭᕐᕕᖕᒥᑦ ᐊᑦᑕᓇᔾᔭᐃᖅᓯᓂᕐᒥᒃ ᓄᓇᑦᓯᐊᕐᒥᑦ ᐊᒻᒪᓗ ᓄᓇᕗᒻᒥᑦ. ᓴᖅᕿᑕᐅᓂᖓ ᓄᑖᖅ ᐱᔨᑦᑎᕋᐅᑎ 

ᐃᑲᔪᕐᓂᐊᖅᑐᖅ ᑕᒪᐃᓐᓂᑦ ᐃᖅᖃᓇᐃᔭᖅᑎᑦᑎᔨᓂᒃ ᐊᒻᒪᓗ ᐃᖅᖃᓇᐃᔭᖅᑎᓂᒃ. ᐊᑦᑕᓇᔾᔭᐃᖅᓯᓂᕐᒧᑦ ᖃᐅᔨᒋᐊᖃᑦᑕᖅᑐᑦ 

ᐃᓚᒋᔭᐅᔪᑦ ᐱᒋᐊᒃᑲᓐᓂᕐᓂᕐᒧᑦ ᑎᑭᐅᑎᔭᐅᓂᖓ ᑕᐅᑐᒐᕆᔭᕗᑦ ᐱᑕᖃᕈᖕᓃᖅᑎᓪᓗᒋᑦ ᐃᖅᖃᓇᐃᔭᕐᕕᖕᒥᑦ ᐋᓐᓂᐊᕐᓇᐃᑦ 

ᐊᒻᒪᓗ ᐋᓐᓂᖃᑦᑕᕐᓃᑦ,” ᐅᖃᖅᑐᖅ ᕼᐊᕐᒦᑦ ᔭᒡᐸᓪ, ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᖅᑎᓄᑦ ᐊᑦᑕᓇᖅᑐᓂᒃ ᐊᒻᒪ ᓇᓪᓕᐅᒃᑯᒫᓂᒃ ᖃᐅᔨᓴᖅᑏᑦ 

ᐃᓇᖐᓯᒪᔪᖅ ᐊᖏᔪᖅᖄᑉ ᐃᓂᖓᓂᑦ. 
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ᓴᐃᕗᓚ ᒪᒃᓚᐅᑦ 

ᑐᓴᐅᒪᖃᑦᑕᐅᑎᓕᕆᓂᕐᒧᑦ ᐊᐅᓚᑦᑎᔨ 

ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᖅᑎᓄᑦ ᐊᑦᑕᓇᖅᑐᓂᒃ ᐊᒻᒪ ᓇᓪᓕᐅᒃᑯᒫᓂᒃ ᖃᐅᔨᓴᖅᑏᑦ 

ᓄᓇᑦᓯᐊᕐᒥ ᐊᒻᒪᓗ ᓄᓇᕗᒻᒥ 

ᐅᖄᓚᐅᑦ: (867) 920-3854 

ᐃᕐᖐᓐᓈᖅᑕᐅᑖ: sarah.mcleod@wscc.nt.ca 
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